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ایـــران سال هاســـت کـــه  فوتبـــال 
از نظـــر زیرســـاختی بـــا مشـــکلات 
عدیده ای روبه رو اســـت، مشکلات 
عجیـــب و غریبـــی کـــه گاه و بی گاه 
منجـــر به وقوع حواشـــی در فوتبال 
ایـــران شـــده اســـت. البتـــه وقـــوع 
ایـــن حواشـــی باعـــث این نشـــد تا 

مســـئولان به فکـــر برطـــرف کردن 
اساســـی ضعف هـــای موجـــود در 
اســـتادیوم ها باشـــند امـــا ایـــن بار 
موضوع کامـــلاً متفاوت اســـت چرا 
که الزامـــات ای اف ســـی در تجهیز 
و استانداردســـازی ورزشگاه ها حالا 
گریبانگیر فوتبال ایران شـــده است 
و مســـئولان با اجبار کنفدراســـیون 
فوتبـــال آســـیا باید ایـــن ضعف ها را 

برطـــرف کنند.
در ایـــن شـــرایط تیم ملـــی فوتبال 
انتخابـــی  مســـابقات  کشـــورمان 
را در پیـــش   2026 جـــام جهانـــی 
دارد و شـــاگردان امیـــر قلعه نویـــی 

حـــدود 8 روز دیگـــر در نخســـتین 
بـــه مصـــاف قرقیزســـتان  دیـــدار 
خواهنـــد رفـــت. تعمیـــر و تجهیـــز 
ورزشـــگاه آزادی و همچنیـــن چمن 
بی کیفیـــت ورزشـــگاه نقش جهان 
اصفهـــان باعـــث شـــد تا بـــازی تیم 
ملی بـــه فولادشـــهر منتقل شـــود. 
در ایـــن بیـــن تصاویـــر جدیـــدی از 
ورزشـــگاه فولادشـــهر منتشـــر شـــد 
کـــه این تصاویـــر کیفیـــت بد چمن 
فولادشـــهر را بـــه تصویـــر کشـــید و 
ایـــن موضـــوع باعـــث نگرانـــی امیر 
قلعه نویـــی، ســـرمربی تیـــم ملـــی 
فوتبـــال کشـــورمان شـــده اســـت. 

گرمـــای بیـــش از حد اصفهـــان در 
روزهـــای گذشـــته باعث زرد شـــدن 
بخشـــی از چمن ورزشگاه فولادشهر 
شـــده اســـت و این موضـــوع باعث 
شـــده تـــا ســـرمربی تیـــم ملـــی به 
وضعیت چمن فولادشـــهر معترض 

. د شو
داود رفعتـــی دبیـــر کارگـــروه ســـتاد 
استانداردســـازی ورزشگاه های لیگ 
برتر در خصوص شـــرایط ورزشـــگاه 
فولادشهر می گوید: »کیفیت چمن 
ورزشـــگاه فولادشـــهر خوب اســـت 
و تنهـــا یکســـری از کارهـــا در بحث 
تجهیـــر ورزشـــگاه باقیمانـــده که تا 

زمـــان برگزاری دیدار تیـــم ملی این 
کارهـــا انجـــام خواهـــد شـــد.« او در 
خصوص گلایـــه قلعه نویی از چمن 
ورزشـــگاه فولادشـــهر بیان می کند: 
»گلایـــه ای از قلعه نویی نشـــنیدم و 
قطعاً بازی تیم ملی با قرقیزســـتان 
در فولادشـــهر برگزار خواهد شـــد. 
جداســـازی تماشـــاگران، ترمیم نور 
ورزشـــگاه، آبیاری سیستماتیک و... 
ایرادات جزئی اســـت که بخشـــی از 
آنهـــا انجام شـــده و بخش دیگر هم 

در حال انجام اســـت.«
ایـــن مهـــدی محمـــد  بـــر  عـــلاوه 
نبی، مدیـــر تیم ملـــی در خصوص 

مشـــکل چمن ورزشـــگاه فولادشهر 
صـــی  خا مشـــکل  «  : یـــد ا فز می ا
نیســـت و بازی تیم ملـــی در همین 
ورزشـــگاه برگزار خواهد شـــد. باید 
از باشـــگاه های ذوب آهـــن و هیأت 
فوتبال اســـتان اصفهان تشکر کرد 
که در فرصت یکماهه توانســـتند با 
تأمیـــن اعتبـــارات موجـــود ایرادات 
فولادشـــهر را برطرف کنند. نماینده  
ای اف ســـی از اســـتادیوم بازدیـــد 
داشـــته و این ورزشـــگاه به تأیید ای 
اف ســـی رســـیده پس دلیلـــی برای 
نگرانـــی از چمـــن فولادشـــهر وجود 

ندارد.«

پایـــان رأفـــت مهاجم ســـابق پرســـپولیس 
از بی ورزشـــگاهی و مهیـــا نبـــودن شـــرایط 
میزبانـــی بـــرای تیم هـــای مدعـــی خصوصاً 
تیم هایـــی که باید در آســـیا از حریفانشـــان 

میزبانـــی کننـــد، بشـــدت گلایـــه می کند.
 با دو مساوی که پرسپولیس کسب 

کرده، مقابل فولاد قادر است به پیروزی 
برسد؟

درســـت اســـت کـــه یحیی قبـــلاً ســـرمربی 
ایـــن  بـــه نظـــرم  امـــا  بـــوده  پرســـپولیس 
مســـأله خیلـــی نمی توانـــد تأثیر گذار باشـــد 
ضمـــن اینکه پرســـپولیس تغییرات نســـبتاً 
زیـــادی هـــم داشـــته اســـت. در قزوین هم 
پرســـپولیس هواداران خاص خودش را دارد 

و شـــرایطش در جدول به گونه ای اســـت که 
حتمـــاً باید پیروز شـــود تـــا از قافله تیم های 
مدعی عقب نماند و فاصله اش با اســـتقلال 
و ســـپاهان زیـــاد نشـــود. پرســـپولیس باید 
هجومی بـــازی کند و کیفیتـــش را ارتقا دهد 

تـــا حتماً برنده شـــود.
 در رابطه با بازیکنان جدیدی که نامشان 
برای حضور در پرسپولیس مطرح شده، 

چه نظری دارید؟
بازیکنی مثـــل لیموچی به درد پرســـپولیس 
می خـــورد چـــون می توانـــد هـــم در پســـت 
مهاجم و هم در پســـت پشـــت مهاجم بازی 
کند. جدا از این اگر شـــرایطش فراهم شـــد 
مهرداد محمـــدی را هم بـــه خدمت بگیرند 
خوب اســـت چون این بازیکـــن می تواند به 
اتفـــاق برادرش میـــلاد در جنـــاح چپ زوج 
خطرناکـــی بســـازد امـــا اگـــر این گونه نشـــد 
پرســـپولیس حتماً باید دو بازیکن در پست 

وینگر چـــپ و یک هافبـــک تهاجمی جذب 
کند تـــا تیم کامل شـــود.

 در خصوص میزبانی پرسپولیس در 
قزوین چه صحبتی دارید؟

بـــه نظـــرم در بین مدعیـــان تنهـــا تیمی که 
خیلی خوب از امتیاز میزبانی اش اســـتفاده 
می کنـــد، تنها تیـــم تراکتور اســـت در حالی 
کـــه تیم هـــای مدعـــی دیگـــر از ایـــن نعمت 
بزرگ محروم هســـتند و متأســـفانه باید در 
شـــهرهای دیگـــر از حریفان شـــان میزبانی 
کننـــد که ایـــن مســـأله بـــه هیچ وجه حس 
میزبانـــی بـــرای پرســـپولیس نـــدارد. بـــرای 
پرسپولیس هیچ ورزشگاهی مانند ورزشگاه 
آزادی نمی شود. این مســـأله برای تیم هایی 
مانند ســـپاهان و اســـتقلال و پرســـپولیس 
مشکل ســـاز خواهد شـــد و در درازمدت سه 
تیـــم مدعـــی بـــه مشـــکل می خورنـــد چون 
ســـفر و ریکاوری و مـــوارد دیگر واقعـــاً تیم ها 

را خســـته می کند.
 صدای بعضی از تیم ها هم از VAR در 

آمده!
بلـــه، به نظرم VAR سفارشـــی اســـت و من 
فکـــر می کنم داور چهـــارم از این شـــرایط با 
وجـــود تصاویـــر تلویزیونـــی بهتر بـــود چون 
بـــرای دیـــدن همـــه ابعـــاد دروازه و اتفاقاتی 
کـــه در زمیـــن و خصوصـــاً هجده قـــدم رقم 
می خـــورد، دوربین هـــای زیادی نیاز اســـت، 
نـــه اینکه بـــا دو ســـه دوربین صدا و ســـیما 
بتـــوان شـــرایطی ماننـــد VAR را بـــه وجود 
آورد. نتیجه این مســـأله هم موجب می شود 
کـــه ما باز هـــم اشـــتباهات زیادی را شـــاهد 
باشـــیم؛ تا جایی کـــه بعضی ها بـــه آن لقب 
VAR سفارشی بدهند مثل دو گل استقلال 
مقابل ملوان که مشـــخص شـــد هیچ کدام 
 VAR پنالتـــی نبـــوده و بـــا اشـــتباه داور و 

سفارشـــی به ثمر رســـیده است.

 چالش تیم ملی برای برگزاری بازی در ورزشگاه ذوب آهن

نبی: فولاد شهر تایید شد ،نگران چمن نباشید

 VAR این  
سفارشی است

رأفت: محمدی 
و لیموچی به 

درد پرسپولیس 
می خورند

برنامه شاگردان قلعه نویی پیش از بازی 
با قرقیزستان

تیـم ملـی فوتبـال کشـورمان از سـاعت ۱۹:۳0 پنجشـنبه 
آینـده اولیـن بـازی خـود در مرحلـه سـوم مقدماتـی جـام 
جهانی 2026 را مقابل قرقیزسـتان در ورزشگاه فولادشهر 
برگـزار می کنـد. بـر همین اسـاس قرار اسـت لیسـت تیم 
ملـی بـرای ایـن مسـابقه و بـازی بعـدی بـا امـارات کـه 20 
شـهریور در ورزشـگاه هزاء بن زائد العین انجام می شـود، 
جمعه شـب بلافاصله پس از اتمام دیدارهای هفته سوم 
لیـگ برتـر اعـلام شـود. نفـرات حاضـر در اردوی تیـم ملی 
شـنبه ۱0 شـهریور یـک جلسـه ریـکاوری را در مرکـز ملـی 
فوتبـال برگـزار خواهنـد کرد و تمرین یکشـنبه شـاگردان 
امیر قلعه نویی نیز در تهران انجام خواهد شد. تمرینات 
تیم ملی از دوشنبه ۱2 شهریور در ورزشگاه ملت اصفهان 
پیگیری می شود و این تیم یک جلسه تمرین خود را هم 

در ورزشـگاه فولادشـهر برگـزار خواهد کرد.

 14 بازیکن تیم ملی فوتسال برای بازی 
با قزاقستان معرفی شدند

اعلام برنامه شاگردان شمسایی 
پیش از اعزام به جام  جهانی

تیـم ملـی فوتسـال کشـورمان بـه منظـور آماده سـازی 
جهـت حضـور در مسـابقات جـام جهانـی دو دیـدار 
تدارکاتـی بـا تیـم ملـی قزاقسـتان برگـزار می کنـد. بـر 
ایـن اسـاس وحیـد شمسـایی سـرمربی تیـم ملـی باقـر 
محمـدی، سـعید مؤمنـی، محمدرضـا سنگ سـفیدی، 
علیرضا رفیعی پور، محمدحسین درخشانی، علی اصغر 
حسـن زاده، سـالار آقاپـور، امیرحسـین داودی، مهـدی 
کریمی، مسـلم اولادقباد، سـجاد یوسـف خواه، حسین 
طیبـی، سـعید احمدعباسـی و بهـروز عظیمـی بـرای 
ایـن دو دیـدار معرفـی کـرد. تیـم ملـی جمعه ۹ شـهریور 
 ۱۱ سـاعت ۱5 بـه وقـت آسـتانه قزاقسـتان و یکشـنبه 
شـهریور سـاعت ۱۹ دیدارهـای تدارکاتـی خـود را مقابـل 
ایـن تیـم برگزار خواهد کـرد. پـس از خداحافظی بهزاد 
رسـولی، حمـزه کدخدا و علی اکرمـی از اردوی تیم ملی 
دیـروز مسـعود یوسـف هـم از لیسـت نفـرات اعزامی به 
قزاقسـتان خـط خـورد. تیـم ملـی پـس از بازگشـت از 
قزاقسـتان، در روز ۱5 شـهریور اردوهـای خـود را شـروع 
خواهـد کـرد و در نهایت ایـن تیم در روز 20 شـهریورماه 

بـه ازبکسـتان اعـزام خواهـد شـد.

تلاش های تازه برای بازی نکردن در کشور ثالث

استقلال و پرسپولیس در مشهد 
میزبان لیگ نخبگان

 رقابت هـای لیگ برتر در دوره بیسـت و چهارم درحالی 
آغـاز شـده کـه ورزشـگاه آزادی در دسـت بهسـازی قـرار 
گرفتـه و بـه همیـن دلیـل اسـتقلال و پرسـپولیس در 
دو هفتـه ابتدایـی مجبـور بـه میزبانـی در اراک و قزوین 
شـده اند. در ایـن بین عدم ارائه زمان دقیق بازگشـایی 
ورزشـگاه آزادی سـبب شـده تـا ابهامات زیـادی پیرامون 
میزبانی استقلال و پرسپولیس در آسیا مقابل تیم های 
قدرتمنـد قـاره وجـود داشـته باشـد. ایـن سـؤالی اسـت 
کـه همچنـان بی پاسـخ مانـده، امـا داود رفعتـی، رئیس 
کمیتـه استانداردسـازی ورزشـگاه های کشـور در ایـن 
خصـوص بیـان کـرد: »چـاره ای نداریـم جـز اینکـه هـم 
اسـتقلال و هـم پرسـپولیس در ورزشـگاه امـام رضـا 
ایـن صحبت هـای رفعتـی درحالـی  میزبانـی کننـد.« 
مطـرح می شـود کـه در هفته دوم رقابت هـای لیگ برتر 
هـوادار و ذوب آهن در ورزشـگاه امـام رضا به مصاف هم 
رفتنـد و چمـن ورزشـگاه تـازه تأسـیس مشـهد وضعیت 
خوبـی نداشـت. ایـن درحالـی اسـت کـه در هفتـه اول 
رقابت هـای لیـگ نخبگان تیم فوتبال اسـتقلال روز 26 
شـهریورماه بایـد از الغرافه میزبانـی کند و در هفته دوم 
نیز پرسپولیس باید در ایران به مصاف پاختاکور برود.

 هشدار به تماشاگران:
 استفاده از بوق و اسپیکر ممنوع

یکـی از مـواردی کـه در قوانیـن برگزاری مسـابقات لیگ 
برتر بیست و چهارم لحاظ شده، عدم استفاده از بوق 
و اسپیکرهای کر کننده روی سکوی تماشاگران است. 
در شـرایطی که در کشـورهای عربی و برخی کشـورهای 
دیگـر اسـتفاده از بلندگـو و اسـپیکر روی سـکوها مجـاز 
اسـت و بارها شـاهد ایجاد جو سنگین در ورزشگاه های 
میزبـان از سـکوی تماشـاگران بودیـم، امـا در ایـران 
ایـن مسـأله ممنـوع شـده اسـت. بـر اسـاس قوانیـن 
هسـتند  مجـاز  فقـط  مختلـف  تیم هـای  تماشـاگران 
کـه از بلندگـوی دسـتی روی سـکوها اسـتفاده کننـد و 
بـوق و اسـپیکر را نمی تواننـد همـراه خـود بـه داخـل 
ورزشـگاه ببرنـد. کمیتـه انضباطی دیروز بابت اسـتفاده 
از اسـپیکر روی سـکوی تماشـاگران در بازی سـپاهان و 
چادرملـو، باشـگاه اصفهانـی را مورد خطاب قـرار داده و 
از آنهـا خواسـت دفاعیات خود را ارائـه کنند. موضوعی 
کـه احتمالاً به جریمه نقدی سـنگین باشـگاه سـپاهان 

منجـر خواهد شـد.

 شهباززاده مقابل استقلال
همنـام  و  اسـتقلال  بـازی  جالـب  اتفاقـات  از  یکـی 
خوزسـتانی تقابـل سـجاد شـهباززاده بـا تیـم سـابقش 
باشـگاه  بـه  نزدیـک  خبـری  منابـع  اسـت.  اسـتقلال 
اسـتقلال خوزسـتان نیـز تأییـد کرده انـد کـه شـهباززاده 
بعـد از انتقـال به اسـتقلال خوزسـتان اولین بـازی خود 
را مقابـل تیمـی انجـام می دهـد کـه خاطـرات زیـادی از 
آن دارد. آقای گل سـابق فوتبال ایران که در سـه مقطع 
پیراهـن اسـتقلال را برتـن کـرد، بعـد از دریافـت کارت 
بـازی خـود روز پنجشـنبه می توانـد مقابـل آبی پوشـان 
بـه میـدان بـرود. شـهباززاده در سـومین حضـور خـود 
در ترکیـب اسـتقلال هرگـز عملکـرد مطلوبـی از خـود 

بـه یـادگار نگذاشـت. 

با این ترفندها محرومیت محمدی کم نمی شودخبر

جنجال فسخ مهرداد به خاطر بلانکو

 اگر مهرداد 
محمدی 
با کاهش 

محرومیت 
مواجه 

نشود، به 
صورت 

قطعی دربی 
را از دست 

خواهد داد و 
شاهد تقابل 

دو برادر در 
شهرآورد 

صد و چهارم 
نخواهیم 

بود

مهرداد محمدی از 24 ســـاعت گذشـــته در صدر 
اخبـــار فوتبال ایران اســـت. در برنامه دوشـــنبه 
شـــب فوتبـــال برتـــر، محمـــد حســـین میثاقی 
روی آنتـــن زنده مدعی شـــد که قـــرارداد مهرداد 
محمدی با اســـتقلال به صورت یکطرفه فســـخ 
شـــده اســـت، این صحبت های میثاقی واکنش 
شـــبانه مدیر روابط عمومی باشـــگاه اســـتقلال 
را بـــه همراه داشـــت و وی در قالـــب یک توئیت 
مدعی شـــد کـــه قـــرارداد مهـــرداد محمـــدی با 
اســـتقلال فسخ نشـــده که میثاقی هم بلافاصله 
روی آنتـــن زنده در پاســـخ بـــه او گفـــت: »مدیر 
روابط عمومی اســـتقلال زود توئیت زده اســـت، 
قـــرارداد محمدی ۳۱ مرداد فســـخ شـــده اســـت 
و ایـــن بازیکن فردا به ســـازمان لیـــگ مراجعه و 
فســـخ قراردادش را اســـتعلام کنـــد.« در نهایت 
جنگ به فضای مجازی کشـــید و تیـــر خلاص را 
هم میثاقی با انتشار یک اســـتوری از برگه فسخ 

قرارداد محمـــدی، به پیکر اســـتقلال زد.
بعد از انتشـــار این برگه فسخ یک سؤال اساسی 
بـــه وجـــود آمـــده و آن هـــم این اســـت کـــه آیا با 
وجود فســـخ قرارداد، مهـــرداد محمدی که فصل 
گذشـــته با محرومیت شش جلســـه ای از سوی 
کمیتـــه انضباطی روبه رو شـــده با فســـخ قرارداد 
نیـــز بـــا انجـــام بازی هـــای آتـــی از محرومیتش 
کاســـته می شـــود و از هفتـــه هفتـــم می تواند در 

ترکیب اســـتقلال قـــرار بگیرد؟

در همیـــن راســـتا خبرنـــگار »ایـــران« به ســـراغ 
رضا شـــاه منصوری، کارشـــناس حقوقـــی رفت و 
این ســـؤال را از او پرسید و شـــاه منصوری پاسخ 
متفاوتـــی داد: »ایـــن محرومیـــت زمانـــی قابل 
اجراســـت کـــه نـــام بازیکـــن در لیســـت تیم در 
ســـازمان لیگ ثبـــت و کارت بازی بـــرای او صادر 
شـــده باشـــد. به عبـــارت ســـاده تر محرومیت از 
زمانی محاســـبه می شـــود که قـــرارداد بازیکن با 
تیمی رســـمیت داشـــته باشـــد. بنا به هر دلیلی 
)چه فســـخ یکطرفه چه خـــروج نـــام بازیکن از 
لیســـت تیم( نام محمدی از لیســـت اســـتقلال 
خارج شده باشـــد، محرومیتش پا برجا خواهد 
مانـــد و این گونه نیســـت که اســـتقلال بتواند با 
خروج نام این بازیکن از لیســـت تیمش، پس از 
پایـــان محرومیتش که ابتدای لیگ گفته شـــده 
در هفته ششـــم خواهـــد بود، نامـــش را مجدد 

وارد لیســـت کند.«
بدیـــن ترتیب بـــا توجه بـــه اینکه پـــس از پایان 
هفتـــه اول لیـــگ برتر نـــام محمدی از لیســـت 
استقلال خارج شـــده از زمانی که نامش مجدداً 
وارد لیســـت استقلال شـــود و این باشـــگاه با او 
قـــرارداد جدید امضا کنـــد، 5 هفته دیگـــر از آن 
تاریخ محـــروم خواهد بـــود. با این تفاســـیر اگر 
مهرداد محمـــدی با کاهـــش محرومیت مواجه 
نشـــود، بـــه صـــورت قطعـــی دربـــی را از دســـت 
خواهد داد و شـــاهد تقابل دو برادر در شـــهرآورد 

صـــد و چهـــارم نخواهیم بود.
ضمن آنکه اگر باشـــگاه اســـتقلال بدون اطلاع 
مهـــرداد محمدی قـــرارداد این بازیکن را فســـخ 
کـــرده باشـــد، طبـــق مـــاده ۱8 مقـــررات نقل و 

انتقـــالات فدراســـیون فوتبال در همـــه موارد 
فســـخ قرارداد بدون داشـــتن دلیـــل موجه، 

طـــرف فســـخ کننـــده قـــرارداد موظـــف به 
پرداخت غرامت اســـت که البته خبرهایی 

که از باشگاه اســـتقلال بیرون آمد دلالت 
بر این موضوع مهم داشـــت کـــه قرارداد 

محمدی با آگاهی او فســـخ شده است. 
برخـــی منابـــع نزدیـــک به باشـــگاه 

اســـتقلال نیز معتقدند قـــراردادی 
که از سوی میثاقی رسانه ای شده، 

متعلق به توافق اول اســـت و یـــک قرارداد 
دیگر بـــا او نیـــز وجـــود دارد که بزودی باشـــگاه 

اســـتقلال این قـــرارداد را منتشـــر خواهد کرد.

 محمد، سعیدی فر و مرادمند 
هم فسخ کردند

باشگاه اســـتقلال علاوه بر مهرداد محمدی نیز 
قرارداد ۳ بازیکن دیگر را نیز فســـخ کرده است. 
در همیـــن راســـتا گفته شـــده قـــرارداد منتظر 
محمـــد، ســـینا ســـعیدی  فر و محمـــد حســـین 
مرادمند نیز فســـخ شـــده اســـت. هرچند که 2 
جای خالی نیز در اســـتقلال وجـــود دارد. گفته 
می شـــود شـــاید در روزهـــای آتـــی مرادمند نیز 
به لیســـت برگـــردد هرچند که اکنـــون اولویت 
باشـــگاه اســـتقلال اضافـــه کـــردن نـــام بلانکو 
است تا طلســـم غیبت این بازیکن در استقلال 
شکســـته شـــود و او بتواند در ترکیب استقلال 
به میدان بـــرود. البته اســـتقلال از کنار منتظر 
محمـــد به دنبال درآمدزایی اســـت که باید دید 

به موفقیت خواهد رســـید یـــا خیر؟!

گزارش روز

گپ

VAR در واکنش به انتقادات شدید از ناقص بودن سیستم

مرادی: هنوز اول راه هستیم
او را که می بینم، یاد خولیو کروز می افتم

استراماچونی: دایی درباره طارمی درست می گوید

دانیال مـــرادی، سرپرســـت کمیتـــه داوران 
بـــه  کنـــش  ا و ر  د ل  تبـــا فو ن  ســـیو ا ر فد
انتقـــادات شـــدید از ناقص بودن سیســـتم 
VAR اســـتفاده شـــده در لیگ برتـــر گفت: 
»پیاده سازی VAR ســـال ها وعده داده شده 
بود و هیچ گاه محقق نمی شـــد الان هم ادعا 
نمی کنیم بهتریـــن VAR را آورده ایم چرا که 

شـــرایط همین است. 
ما در ورزشگاه های شهرســـتان ها، امکانات 
 VAR تهران را نداریم. سیســـتم پیاده سازی
را با بازی های لیگ قهرمانان آســـیا مقایســـه 
می کنـــم. بـــازی پرســـپولیس و النصـــر مهم 
بـــود و ســـؤالم این اســـت، آیـــا دوربین های 
خـــارج از صـــدا و ســـیما در آن مســـابقات 
اســـتفاده شـــد؟ جـــواب خیـــر بـــوده و الان 
موجودی مـــا همین اســـت.« وی ادامه داد: 
»سیســـتم VAR با یک سرور هشت دوربین 
را ســـاپورت می کند و اگر دو ســـرور داشـــته 
 VAR .باشد ۱6 دوربین را ســـاپورت می کند
می آید تـــا اشـــتباه داور را اصلاح کنـــد و نیاز 
بـــه چنـــد دوربین با کیفیـــت بهتـــر دارد. ما 

اول راه هســـتیم و تمام تلاش خود را انجام 
می دهیـــم. حـــوزه تخصصـــی داوری بحـــث 
چیدمان VAR و آموزش اســـت کـــه در این 
حـــوزه کار بزرگـــی کردیم. هنوز دســـتگاه ها 
نیامـــده بـــود، آمـــوزش را شـــروع کردیـــم. 
باشـــگاه ها را بایـــد بـــرای تهیـــه دوربین هـــا 
 VAR الـــزام کنیم. مـــا در گام اول تکنولوژی
هســـتیم و در ایـــن زمینـــه تجربـــه کســـب 

می کنیـــم.« 
سرپرســـت کمیته داوران افـــزود: »از اوایل 
ســـال ۹8 آمـــوزش را آغـــاز کردیـــم و تقریباً 
5 ســـال اســـت کـــه در ایـــن زمینـــه فعالیت 

می کنیـــم. تســـت تکنولـــوژی باید بـــا اجازه 
فیفـــا باشـــد. در این چند ســـال ایـــن پروژه 
متوقف بود زیرا موانع زیادی وجود داشـــت 
که نمی توانستیم این دســـتگاه ها را بیاوریم 
و تحریم هـــا اثـــر مســـتقیم داشـــت. در این 
یک ســـال اخیـــر همـــت بزرگـــی پشـــت این 
داستان آمد و توانستیم گام مثبتی برداریم. 
6 دوربینـــی که داریم به مـــا کمک می کند و 
در تشخیص آفساید خیلی مشکلی نداریم. 
در حوزه باکس چپ و راســـت زوایای بیشتر 
به ما کمک می کند تا اگر اشـــتباهی توســـط 

داور شـــد، بتوانیم برگردیم.«

 مهـــدی طارمی، مهاجم تیـــم ملی فوتبال 
در دیـــدار برابـــر لچه، نخســـتین بـــازی ۹0 
دقیقه ای خـــود را بـــرای اینتر انجـــام داد. 
مهاجـــم ایرانـــی افعی هـــا در ایـــن بـــازی 
پاس گل نخســـت را به متئـــو دارمیان داد 
و در ادامـــه نیز در خط حملـــه، جنگنده و 
پرتلاش ظاهر شـــد. پـــس از پایان دیدار با 
 DAZN لچه، طارمی برابر دوربین شـــبکه
ایتالیـــا قـــرار گرفـــت و چنـــد دقیقـــه ای را 
نیـــز با آنـــدره آ اســـتراماچونی بـــه صحبت 
پرداخـــت. مکالمـــه ایـــن دو نفـــر بـــا بیان 
برخی جملات فارســـی آغاز شد و در ادامه 
نیز ســـرمربی ســـابق اســـتقلال از مهاجم 
ایرانـــی قـــول گرفـــت تـــا بتوانـــد یـــک گل 
آکروباتیـــک را بـــرای اینتر به ثمر برســـاند. 
حـــالا اســـتراماچونی در مصاحبـــه ای کـــه 
با گاتزتادلواســـپورت داشـــته، به تعریف و 
تمجیـــد از مهدی طارمی پرداخته اســـت. 
در بخشـــی از گفت و گـــوی اســـتراماچونی 
با گاتزتا دلواســـپورت آمده اســـت: »بدون 
شک تأثیر طارمی در ســـری آ بسیار مثبت 

بـــوده اســـت، چـــه از نظر عملکـــرد فردی 
و چـــه از نظـــر هماهنگـــی جمعی بـــا تیم. 
مهـــدی از نظـــر فوتبالـــی بســـیار باهوش 
اســـت، می دانـــد چگونـــه بـــازی را بخواند 
و ایـــن را بلافاصلـــه در ایتالیا نشـــان داده 
اســـت. او در بـــازی ترکیبـــی بســـیار ماهر 
اســـت و در حملـــه بـــا دو مهاجم تخصص 
دارد. طارمـــی حتی در ایـــران هم یک رهبر 
خاموش و مثبت اســـت. ترکیب لائوتارو، 
تـــورام و طارمـــی را در اینتر بســـیار مؤثرتر 
و همگام تـــر می بینـــم. بـــه دلیـــل توانایی 
در اتصـــال بـــازی و مهـــارت در شـــوتزنی با 

هماهنگـــی عالـــی طارمـــی مـــن را بـــه یاد 
خولیو کروز می اندازد.« ســـرمربی اســـبق 
اســـتقلال در خصـــوص اینکه علـــی دایی 
پیش بینی کـــرده کـــه او ۱5 گل خواهد زد، 
افـــزود: »مـــن علـــی را در تهـــران ملاقات 
کـــرده ام، او به طـــور کلـــی، یک افســـانه و 
اســـطوره برای دنیای فوتبال، ایران و آســـیا 
اســـت. من برای طارمی آرزوی رســـیدن به 
این تعـــداد گل را دارم، اما فکر می کنم اگر 
تعداد گل های او دورقمی شـــود، با توجه به 
اینکه او یکـــی از بازیکنان اصلی نیســـت، 

این یـــک نتیجـــه عالی خواهـــد بود.«

گفت و گوواکنش

خ ها از فسخ مهرداد فرصت طلبی سر

تلاش پرسپولیس برای 
جذب محمدی

 اما ساعاتی بعد از اینکه خبر فسخ 
یکطرفه باشگاه استقلال با مهرداد 
محمدی به انتشار رسید، شایعات 

متعددی درباره احتمال جذب 
این بازیکن توسط باشگاه رقیب 

به گوش رسید. حتی برخی افراد 
نزدیک به باشگاه پرسپولیس نیز این 

خبر را تأیید کرده و پیرامون آن نیز 
مطالبی را در فضای مجازی به انتشار 

درآوردند. ظاهراً مهرداد محمدی 
در شرایط فعلی می تواند یک گزینه 

مناسب برای برقراری موازنه نقل 
وانتقالاتی میان پرسپولیس و 

استقلال باشد و مسئولان باشگاه 
سرخ به دنبال اجرای یک پروژه 

بسیار سخت خواهند رفت تا شاید 
به نوعی با جذب محمدی بتوانند 

حضور رضاییان در استقلال را تلافی 
کنند. البته به سرانجام رسیدن این 
پروژه و محقق شدن شایعات منوط 

به آن است که باشگاه استقلال با 
مهرداد محمدی برای بازگشت به 

لیست به توافق نرسید که نزدیکان 
به باشگاه استقلال منکر هرگونه 

اختلافی می شوند و مدعی اند همه 
این اقدامات با نظر مساعد محمدی 

به انجام رسیده و این بازیکن بعد 
از جذب اسپانسر دوباره به لیست 

استقلال اضافه خواهد شد و 
مشکلی از این بابت وجود نخواهد 

داشت. چنانچه باشگاه استقلال 
طبق صحبت های اخیر به سرعت 
قرارداد این بازیکن را منعقد کند از 
هفته سوم بار دیگر تعداد جلسات 

محرومیت این بازیکن محاسبه 
خواهد شد و بازگشت او به تأخیر 

نخواهد افتاد.

مصاحبه

محمد محمدی سدهی
خبر نگار
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آخرین خبر

سرانجام بعد از کش و 
قوس های بسیار قرارداد 

بلانکو با استقلال ثبت 
و کارت این بازیکن برای 

حضور در ترکیب استقلال 
صادر شد. به این ترتیب 

مهاجم آرژانتینی می تواند 
در هفته سوم برای آبی 
های پایتخت به میدان 

برود.


